
معاون دریایی حفاظت از محیط زیست کشور:
 آبشیرین کن یک میلیون متر مکعب بندرعباس مجوز ندارد

 معاون دریایی حفاظت از محیط زیست کشور گفت: طرح آبشیرین کن یک میلیون متر مکعب بندرعباس مجوز ندارد و مجوز قبلی این طرح برای 
شیرین سازی 450 هزار متر مکعب آب در روز بوده است.

 پروین فرشچی در گفت و گو با ایسنا،  افزود: طرح آبشیرین کن یک میلیون متر مکعبی بندرعباس از قبل یک مجوز داشته، اما طبق مجوز عمل 
نشده  و به این طرح مجوز 450 متر مکعب در روز داده شده است.

وی اضافه کرد: مجوز طرح آبشیرین کن 450 متر مکعبی نیز شرطی داده شده که دیگر در غرب استان مجوز احداث آبشیرین کن داده نشود.
فرشچی خاطرنشان کرد: در تمامی استان ها و نه فقط در هرمزگان، باید برای احداث آبشیرین کن ابتدا ظرفیت، استقرار، مکان یابی آنها، نوع آلودگی 

و مدیریت آلودگی مورد بررسی قرار گیرند و پس از آن مجوزهای مورد نیاز را اخذ کنند.
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صفحه 

روزنامه

به گزارش روزنامه طلوع به نقل از اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل استانداری فارس، دکتر سید 
آیت الله رزمجو در جمع خبرنگاران و در حاشیه جلسه 
اشاره  با  استان  فجر  دهه  ستاد  كمیته های تخصصی 
به طرح موضوع پارازیت ها در فضای مجازی اظهار 
داشت: هرچند موضوع پارازیت ها تنها خاص استان 
فارس نیست اما از آغاز طرح این بحث در شبکه های 
اجتماعی، موضوع در دستور کار بررسی شورای تامین 

استان قرار گرفته است. 
وی اظهار کرد: در ادامه پیگیری ها، این موضوع در 
جلسه ای با حضور استادان برجسته بخش های فیزیک 
و دانشکده علوم دانشگاه شیراز و متخصصان صاحب 
نظر دانشگاه علوم پزشکی شیراز در دانشكده پزشكی  

دانشگاه علوم پزشكی شیراز بررسی شد. 
استانداری  الملل  بین  امور  مدیرکل روابط عمومی و 
فارس گفت: در این جلسه که با حضور معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استانداری فارس برگزار شد، مقرر 
ارتباطات رادیویی  تنظیم مقررات و  شد که سازمان 
تحقیق  های  تیم  اختیار  در  را  نیاز  مورد  تجهیزات 
دانشگاه های شیراز و علوم پزشکی شیراز قرار دهد و 
در صورت نیاز، از تجهیزات سازمان انرژی اتمی برای 

تکمیل تحقیقات بهره گرفته شود. 
رزمجو گفت: متخصصان دانشگاه شیراز درباره میزان 

پراکنش امواج در فضای شهر شیراز و دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز درباره تاثیر پارازیت بر سلامت مردم 
تحقیق خواهند  کرد و نتایج این تحقیقات را در فاصله 

زمانی کوتاهی در اختیار مردم خواهند گذاشت. 
دانشگاه   2 به  باید  گفت:  فارس  استاندار  مشاور 
اعتماد کرد  المللی  بین  معتبر استان در سطح ملی و 
تا متخصصان این دانشگاه ها، مطالعات میدانی را در 
ارتباط با پارازیت ها و در زمان های مختلف شبانه 

روز انجام دهند. 
وی اظهار کرد: مردم باید در این زمینه آرامش خود را 
حفظ کنند و به محققان دانشگاهی اجازه دهند که به دور 
از جانبداری و هیاهوی تبلیغاتی، نتایج بررسی های خود 

را در اختیار افکار عمومی قرا ردهند. 
این  بر  مبنی  تحقیقات  این  نتایج  اگر  رزمجو گفت: 
باشد که نهادهایی، دستگاه های ارسال پارازیت نصب 
کرده اند، صیانت از سلامت مردم در دستور کار معاونت 
سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس قرار می گیرد. 
وی ادامه داد: در جلسه با متخصصان دانشگاه های شیراز 
این  از متخصصان  و علوم پزشکی شیراز، هیچ یک 
دانشگاه ها درباره مضر بودن یا نبودن امواج پارازیت بر 
سلامتی مردم دیدگاه علمی ثابت شده ای نداشتند و البته 
تاکید داشتند که امواج وسایلی مایکروویو، وای فای و 
گوشی های تلفن همراه برای سلامتی افراد مضر هستند 

و در زمینه پارازیت ها باید تحقیق علمی صورت گیرد. 
پیش  فارس  استانداری  فارس گفت:  استاندار  مشاور 
از این سه نامه به سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی ایران ارسال کرده و پیگیری های مورد نیاز را 
انجام داده  است و علت آن که این پیگیری ها رسانه ای 
نشده بود، این بود که می خواستیم بدون هیاهو و در 

فضای آرامش، دنبال شوند. 
عملکرد  درباره  قضاوت  از  تاسف  ابراز  با  رزمجو 
استانداری فارس در فضای مجازی، این موضوع را ناشی 
از کم اطلاعی از عزم استانداری و اقدام های صورت 
گرفته در موضوع پارازیت ها دانست و گفت: استاندار 
فارس در این استان به شجاعت و صداقت و اعتقاد 
قانون شناخته شده است و در موضوع  به حاکمیت 

پارازیت ها نیز از حقوق مردم دفاع خواهد کرد.
وی گفت:  استانداری نقشی در انتشار پارازیت ها ندارد 
اما تا حصول نتیجه و اعلام نتایج شفاف به مردم پیگیر 

موضوع خواهد بود.
 وی با اشاره به ماده 33 منشور حقوق شهروندی گفت:  
در این منشور که با همت دولت تدبیر و امید تدوین شده 
فیلترینگ، کاهش سرعت یا  است، هرگونه پارازیت، 
قطعی شبکه ممنوع اعلام شده است و از این رو، این دولت 
و مقام ارشد دولت در استان مصمم به اجرای این منشور و 

صیانت از حقوق مردم هستند. 

بر  شیراز  شهردار 
مجموعه  همراهی 
در  شهرداری 
برگزاری هرچه بهتر 
پایتختی جوانان جهان 

اسلام تاكید كرد.
علیرضا  مهندس 
رویدادی  هر  گفت: 
مناسبت،  هر  با  كه 
زمینه ساز معرفی بهتر و مطلوب تر شیراز و توانمندی های 

این شهر باشد، مورد حمایت شهرداری بوده و است.

وی با تصریح اینكه شهرداری همواره از رویدادهایی كه 
منافع شیراز و شهروندان این شهر را تامین كرده و در 
راستای رشد و اعتلای شیراز باشد حمایت كرده و می كند، 
و  مختلف  زمینه های  در  شهرداری  هم  اكنون  گفت: 
متناسب با نیاز و ضرورت همراهی و حمایت خواهد كرد.

علیرضا پاك فطرت گفت: شهرداری قطعا شیراز را بیشتر 
و بهتر از آنچه امروز بوده، به لحاظ مسائل ترافیكی،  حمل 
و نقلی، زیباسازی و محیطی، آماده پذیرایی و استقبال از 

میهمانان این رویداد خواهد كرد.
شهردار شیراز با بیان اینكه حضور حتی یك تیم ورزشی 
در یك شهر می تواند به واسطه جذابیت های آن، زمینه ساز 

رونق بیشتر، شناخت بیشتر و معرفی بهتر باشد، گفت: 
اینكه یك سال را با داشتن عنوان پایتختی جوانان جهان 
اهداف  با  اسلام، میزبان گردشگران داخلی و خارجی 
فرهنگی و اجتماعی باشیم، بسیار خوب و تاثیرگذار است.
علیرضا پاك فطرت همچنین فرصت پایتختی جوانان 
افزایش  برای  به فرد  منحصر  موقعیتی  را  اسلام  جهان 
اتحاد و همدلی و همراهی بین جهان اسلام در مقابل 
و  اسلام  دشمنان  و  غرب  افكنانه  تفرقه  سیاست های 
مسلمانان دانست و تاكید كرد كه همه باید تلاش كنند 
تا از این ظرفیت برای وحدت بیشتر بین تمام مسلمانان 

استفاده مطلوب شود.

آفرینی دبیر همایش مبارزه با مواد مخدر از برپایی 
نخستین نشست پیشگیری از اعتیاد برای دانش آموزان 

عشایر فارس خبر داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس، اولین نشست 
در  عشایر  آموزان  دانش  برای  اعتیاد  از  پیشگیری 
آموزش و پرورش عشایری فارس با حضور رئیس 
عشایری،  اداره  رئیس  عشایر،  پرورش  و  آموزش 
هماهنگی  شورای  کارشناس  عشایر،  سپاه  ریاست 
مبارزه با مواد مخدر و دبیر همایش مبارزه با مصرف 

مواد مخدر عشایر برگزار شد.
در ابتدا آفرینی دبیر همایش مبارزه با مواد مخدر از 
لزوم طرح های اجرایی بعد از برگزاری همایش ها 
صحبت کرد و افزود: کار پیشگیری از آسیب های 
اجتماعی و سوء مصرف مواد مخدر را باید از سنین 

پایین و در مدارس آغاز کرد.
 آفرینی از الگوهای استفاده شده در برخی کشورهای 
پیشرفته صحبت کرد و گفت: متخصصین آسیب های 
اجتماعی  در تمام دنیا برای پیشگیری اهمیت ویژه ای 

قائل هستند و پیشگیری را از سنین پایین و در مدارس 
انجام می دهند. می توان برخی از روشهایی را که سالها 
در کشورهای پیشرفته استفاده شده و نتایج مطلوبی 

از آنها به دست آمده ترجمه کرد و به کار گرفت.
از  توان  می  پیشگیری  امر  در  داشت:  بیان   وی 
حوزه های مختلف فکری و هنری سود جست؛ دانش 
روانشناسانه در کنار جذابیت  و امکاناتی که رشته های 
هنری به دست می دهند می تواند در کاهش آسیب 
های اجتماعی و پیشگیری از اعتیاد بسیار سودمند 

باشد.
نجفی رئیس آموزش و پرورش عشایری نیز از اهمیت 
آموزش و پرورش سخن گفت و همچنین در مورد 
پایه گذاران آموزش و پرورش عشایری سخن به میان 
آورد و افزود: آموزش و پرورش عشایری شصت 
سال قدمت دارد. وی تعداد دانش آموزان عشایری را 

یازده هزار نفر اعلام کرد.
نجفی اظهار داشت: تعداد شش مدرسه شبانه روزی در 
شیراز و صدرا وجود دارد. وی همچنین از اولیای دانش 
آموزان به خاطر میزان مشارکت پایین در برنامه های 

آموزشی گله کرد.
در ادامه سرهنگ افسری رئیس سپاه عشایر گفت: 
جامعه عشایری تابعی از جامعه کل است؛ ما در هفت 
شهرستان استان فارس حوزه مقاومت داریم و میتوانیم 
از حداکثر توانمان در حوزه پیشگیری استفاده کنیم. 
سرهنگ افسری کار مبارزه با مصرف مواد مخدر 
را بسیار دشوار دانست و گفت: ترک مواد مخدر 
را  آن  مصرف  )کاذب(  لذت  که  اشخاصی  برای 
تجربه کرده اند بسیار دشوار است. وی نیز بر اهمیت 

پیشگیری تاکید کرد.
مهندس بهرامی مدیر کل عشایر استان فارس وظایف 
درون سازمانی و برون سازمانی عشایر را توضیح داد 
و افزود: باید تفاهم نامه ای ما بین شورای هماهنگی 

مبارزه با مواد مخدر و اداره عشایری تنظیم شود. 
وی همچنین از اهمیت پیشگیری از اعتیاد برای عشایر 
صحبت کرد و ادامه داد: هم عشایر ساکن در شهرها 
و هم عشایر کوچرو باید مدنظر قرار داده شوند و باید 
طرح مشخصی تنظیم شود تا بتوانیم بعد از اجرا کردن 

آن اثر بخشی از کار را رصد کنیم.

مشاور استاندار و مدیر کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری فارس: 

دانشگاه شیراز و دانشگاه علوم پزشکی شیراز مسئول تحقیق فوری  درباره پارازیت ها شدند
استانداری نقشی در انتشار پارازیت ها ندارد اما تا حصول نتیجه پیگیر خواهد بود

شهردار شیراز:

همراهي کامل شهرداري شیراز در برنامه هاي پایتختي جوانان جهان اسلام

پیشگیری از اعتیاد برای دانش آموزان عشایر

مشاور استاندار و مدیر کل روابط عمومی و امور بین الملل 
استانداری فارس: 

دانشگاه شیراز و دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
مسئول تحقیق فوری  درباره پارازیت ها شدند

استانداری نقشی در انتشار پارازیت ها ندارد اما تا حصول 
نتیجه پیگیر خواهد بود

یادداشت روز
تحلیل خبر

گروه تحلیل خبر روزنامه طلوع

آیا به راستی پارازیت ها برای سلامتی 
انسان مضرند؟ بدون شک ملاک اصلی 
رد یا قبول هر چیزی، فقط و فقط سلامتی 
انسان است، حتی اگر از محیط زیست 
یا سلامت حیوانات سخن می گوییم به 
لحظه  است. یک  انسان«  دلیل »وجود 
تصور کنید اگر ما نبودیم، نه کسی بود 
که درباره خوب یا بد بودن و سلامت 
حیوانات و محیط زیست قضاوت کند 
و نه عامل نابودی و تخریب آنها، که 
انسانها هستند، وجود داشتند که طبیعت 
بکر و حیوانات بیچاره، تخریب و شکار 
است  بدی  و  خوبی  هرچه  پس   شوند. 
» از انسانها« و »برای انسان« است. دنیای 
تکنولوژیک و صنعتی هم مولود بشر و 
هم نابود کننده اوست. عوامل متعددی 
انسانها  تا  می دهد  هم  دست  به  دست 
برآیند؛  خود  همنوعان  نابودی  پی  در 
منافع اقتصادی، رقابت های سیاسی، فهم 
فرهنگی، ارزشها و هنجارهای اجتماعی 
و... هر کدام می تواند اسباب و بهانه ای 

برای نابودی انسانها شود.
در این میان ببینیم پارازیت ها چه نقشی 
در سلامت و بیماری و حیات و ممات 

ما دارند.
بیشتر کارشناسان و متخصصا ن می گویند 
پارازیت ها مسئله ای  بودن  سرطان زا 
گنگ و مبهم است و هنوز هیچ نهاد و 
فردی درباره تاثیر و یا عدم تاثیر آن بر 
نظر قطعی نکرده  اظهار  سلامت مردم، 
است. البته عقل سلیم می پذیرد که همین 
اندازه که احتمال چنین خطر بزرگی- ولو 
به میزان کم- نیز داده شود، باید جوانب 

در  را  مردم  و  کرد  رعایت  را  احتیاط 
معرض آن قرار نداد.

از طرف دیگر آمارها نشان می دهد که 
سرطان و سقط جنین در ایران رشد یافته 
و برای آینده می تواند خطرناک باشد، لذا 
باید مواظب تشعشعات و پارازیت ها بر 
سلامتی انسان بود. در سال 1391 رئیس 
اداره بهداشت پرتوهای وزارت بهداشت 
گفت: خطر گوشی همراه و ماکروفر 
کمتر از پارازیت نیست. وی معتقد بود 
میدان  الکترون حرکت کند دو  هرجا 
ایجاد می شود  الکتریکی و مغناطیسی 
که بسته به میزان انرژی این وسایل و 
مدت زمان و فاصله قرار گرفتن از منبع 
تولید کننده باعث می شود انرژی ای که 
بدن ما از آنها می گیرد متفات باشد. به 
نقل از تبیان)1391( براساس تحقیقی که 
در مجله نوروتوکسیکولوژی منتشر شد، 
افراد در  مشخص شد که 5/23 درصد 
معرض تابش امواج و دکل های موبایل، 
به سردرد و مشکلات خواب دچار شده 
افسردگی  از  افراد  درصد   7/21 بودند، 
رنج می بردند، 8/18 درصد به سرگیجه 
بهداشت  سازمان  گفته  به  شدند.  مبتلا 
جهانی برخی افراد از بیماری حساسیت به 
امواج الکترومغناطیس رنج می برند. بنا به 
توصیه سازمان بهداشت جهانی، این افراد 
باید کار و زندگی خود را از نزدیکی این 
مناطق رها کنند و محل سکونت خود را 
تغییر دهند. به هرحال باید همه جوانب 
وسایل  از  حاصل  امواج  و  ها  پارازیت 
الکترونیک را بررسی کرد و به سلامت 

انسان بیشتر از مسائل دیگر اهمیت داد.

از  هر  دری  کلامی

همایش فصلی رؤسای واحدهای ثبتی تابعه فارس 
با حضور مدیرکل و معاونین، کارشناسان اسناد و 
املاک و مسؤلین واحدهای این اداره کل و روسای 

شهرستانهای تابعه ثبتی این استان برگزار شد. 
در ابتدای این نشست مهدی اقبال مدیرکل ثبت اسناد 
روسای  تمامی  از  قدردانی  ضمن  فارس  املاک  و 
انجام  در  استان  این  ثبتی  تابعه  ادارات  و  واحدها 
مطلوب فرآیندها و پیشبرد اهداف مد نظر سازمان 
ثبت طی 10 ماهه اخیر در سالجاری، ابراز امیدواری 
کرد در دو ماه آتی نیز با همت بیشتر کلیه همکاران 
و برنامه ریزی روسا در جهت خدمت رسانی هرچه 
بیشتر و مطلوبتر به مردم استان گام برداشته می شود. 
وی افزود: همگی ما باید با تلاش و همدلی بیشتر، 
رضایت  و  نظام  مقدس  اهداف  پیشبرد  ساز  زمینه 
هرچه بیشتر مردم فهیم این استان باشیم و تنها در 

گرو همدلی و تلاش صادقانه پرسنل است که شاهد 
خدمات رسانی مطلوب به مراجعین خواهیم بود.

اقبال تسریع و تسهیل خدمت رسانی به مردم شریف 
استان  این  ثبت  کارکنان  همه  وظیفه  را  فارس 
برشمرد و آن را گامی مهم در جهت جلب هر چه 

بیشتر اعتماد و مشارکت مردمی دانست.
با اشاره به عملکرد  مدیرکل ثبت فارس همچنین 
ادارات تابعه در زمینه رسیدگی به پرونده های قانون 
تعیین تکلیف املاک و اراضی فاقد سند رسمی و نیز 
صدور اسناد در راستای قانون ساماندهی در این مدت 
10 ماهه، با مطلوب توصیف کردن عملکرد ادارات 
ثبت استان در این زمینه، آن را حاصل تلاش شبانه 

روزی کارمندان دانست.
انضباط  و  نظم  رعایت  ضرورت  بر  ادامه  در  وی 
با دیگر  تعامل روسا  توسط کلیه همکاران،  اداری 

از  استفاده  جهت  مربوطه  شهرستان  مرتبط  ادارات 
ظرفیت های شهرستان برای تعامل هر چه مطلوب تر، 
استفاده بهینه از امکانات و تجهیزات موجود، نظارت 
بر تنظیم آمار توسط حسابداران و ارسال به موقع آمار 
به ثبت استان، بازرسی از دفاتر اسناد رسمی و ازدواج 
و طلاق مطابق برنامه زمان بندی شده و ارسال به موقع 
صورت جلسات بازرسی و نیز استفاده از ظرفیتهای 
در جهت  شده  ایجاد  افزاری  سخت  و  افزاری  نرم 
افزایش رضایتمندی مراجعین  انجام امور و  تسریع 

اشاره کرد. 
و  اسناد  املاک،  امور  معاونین  همایش  این  در 
و  اطلاعات  و  حفاظت  مسؤلان  نیز  و  برنامه ریزی 
املاک  و  اسناد  ثبت  کل  اداره  اطلاعات  فناوری 
فارس موارد و نکات لازم و ضروری حیطه مربوطه 

را به حاضرین ارائه کردند.

پناهی:  میلاد  خبری/  سرویس 
از  جمعی  نمادین  حرکتی  در 
مسئولان، فعالان زیست محیطی، 
و  خبرنگاران  هنرمندان، 
کاروانی  قالب  در  عکاسان 
بختگان  راهی  زیست محیطی 
این  از  دارند  سعی  و  شده 
به  را  متولیان  توجه  طریق 

احیای این دریاچه جلب کنند، 
کثیری  جمع  نیز  این  از  پیش 
میادین  ورزشی  قهرمانان  از 
هنرمندان  بازیگران و  المپیک، 
کشور، روزنامه نگاران و فعالان 
به صورت  هنر  و  فرهنگ 
تصویری  و  صوتی  نوشتاری، 
»ما  از کمپین  را  حمایت خود 

کرده  اعلام  هستیم«  بختگان 
بودند.

دلیل  به  روستاها  این  بیشتر 
کمبود آب خالی از سکنه شده 
و ساکنان آن به جاهای دیگر 
که  کر  رودخانه  کردند.  کوچ 
می ریزد  بختگان  دریاچه  به 

کاملا خشک شده است.

سرکنسول کشورمان در حیدرآباد هند 
از ثبت دادخواست نرگس کلباسی در 

دادگاه تجدید نظر رایاگادا خبرداد.
حسن نوریان، سرکنسول کشورمان در 
حیدرآباد در گفت وگو با ایسنا، در رابطه 
با پرونده نرگس کلباسی، بانوی نیکوکار 
خانم  دادخواست  گفت:  کشورمان 
کلباسی در دادگاه تجدید نظر رایاگادا 
ثبت شده و منتظر تعیین تاریخ جلسه اول 
فرجام خواهی  برای  نظر  تجدید  دادگاه 

خانم کلباسی هستیم.
نرگس کلباسی اشتری بانوی نیکوکار 
ایرانی است که برای کودکان یتیم و 
معلول در شرق هند پرورشگاهی ساخته 
یک  شدن  مفقود  پی  در  ولی  است 
کودک به قتل غیر عمد متهم و چندی 
پیش از سوی دادگاه رایاگادا در شرق 
هند به یک سال زندان و 300 هزار روپیه 

جریمه نقدی محکوم شد.
تابعیت  به  توجه  با  این  از  پیش  او 
انگلیس و سال هایی که در این کشور 
بریتانیا  سفارت  از  بود  کرده  زندگی 
در هند در خواست کمک کرده ولی 
پیگیری از سوی آنها انجام نشده بود و 
نرگس کلباسی موضوع را با سفارت 
ایران در دهلی نو در میان گذاشت و 
آنها با توجه به ایرانی بودن پدر و مادر 
او به سرعت برایش پاسپورت ایرانی 

صادر کردند.
ممنوع  اتهام  این  دلیل  به  که  اشتری 
احتمال محکومیت  با  و  الخروج شده 
مواجه  اتهام  اثبات  صورت  در  زندان 
است، با انتشار نامه ای در فضای مجازی 
از دوستان و سفارت انگلیس در هند 
درخواست کمک کرد، ولی سفارت 

این  به  توجهی  نو  دهلی  در  انگلیس 
کلباسی  نرگس  و  نکرد  درخواست 
دهلی  در  ایران  سفارت  با  را  موضوع 
سفارت  و  کرد  مطرح  را  پرونده  نو 
او  برای  سرعت  به  هم  کشورمان 
ایرانی صادر کرد و حسن  پاسپورت 
اسلامی  جمهوری  سرکنسول  نوریان 
ایران در حیدرآباد هم مسئول رسیدگی 
همچنین  کلباسی  شد.  پرونده  این  به 
خارجه   امور  وزیر  سفر  هنگام  در 
کشورمان به هند ملاقاتی با او داشت و 
محمد جواد ظریف هم در این دیدار و 
هم در پاسخ به نامه تعدادی از هنرمندان، 
نرگس  درباره  حقوقدانان  و  اساتید 
کلباسی ایرانی نیکوکار در هند اعلام 
کرد که وزارت امور خارجه حمایت 
از شهروندان ایرانی مقیم خارج اعم از 
دانشجویان، فرهیختگان، تجار و سایر 
هموطنان در اقصی نقاط جهان را وظیفه 
خود می داند و از همه توان و ظرفیت 
خود برای حمایت از آنان و استیفای 

حقوقشان استفاده خواهد کرد.
امور  وزیر  سوارج  سوشما  پیش  چندی 
خارجه هند در پیام توییتری نوشت که من 
از دولت ایالت اودیسا درخواست کردم 
تا یک گزارش در مورد پرونده نرگس 
اشتری ارائه دهد. او همچنین نام های محمد 
جواد ظریف و بوریس جانسون وزرای 
امور خارجه ایران و انگستان و سواراب 
کومار سفیر هندوستان در ایران را تگ 
کرد ولی روز بعد در پیام توییتری دیگر 
اعلام کرد که پرونده نرگس کلباسی در 
حال حاضر تحت بررسی و قضاوت قرار 
دارد و از این رو، وی نمی تواند کمکی به 

حل این پرونده کند.

مسائلی که  دادستان کل کشور گفت: 
اکنون مطرح می شود از جنس اختلاف 
خانوادگی است؛ بالاخره دو برادر و دو 
عضو یک خانواده اختلافی پیدا کردند که 

حل می شود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین 
مراسم  حاشیه  در  منتظری  محمدجعفر 
رونمایی از کارت ضابطین عام دادگستری 
در جمع خبرنگاران در خصوص اختلاف 
بین مسئولان دولت و قوه قضاییه گفت: 
این اختلاف خانوادگی است و متاسفانه 

دشمن آتش بیار معرکه شده است.

وی افزود: مسائلی که مطرح می شود از 
جنس اختلاف خانوادگی است؛ بالاخره 
دو برادر و دو عضو یک خانواده اختلافی 
پیدا کردند که حل می شود و امیدواریم 
مسئولان مانع شوند که دشمن از این مساله 

سوءاستفاده کند.
دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: مساله 

مهمی نیست که روی آن مانور بدهیم.
منتظری در خصوص بازداشت دو تن از 
بدهکاران بانکی گفت: بدهکاران بانکی 
به شدت تحت تعقیب هستند و دادستانی 

تهران با جدیت آن را دنبال می کند.

قوه  مترجمان  و  اسناد  امور  مدیرکل 
به  اجرا  ضمانت  باید  گفت:  قضاییه 
قدری محکم باشد که کسی خارج از 
این  با  و  نکند  ازدواج  قانونی  فرآیند 
مشکل که فرد ۷۰ ساله با فرد ۱۵ ساله 
ازدواج می کند؛ مواجه نشویم یا فردی 
که اختلال پدوفلیا دارد با یک کودک 

ازدواج نکند. 
علی کاظمی در گفت وگو با خبرنگار 
قانون سن  تغییر  ایلنا درباره ضرورت 
ازدواج در ایران گفت: متعهد به رعایت 
قانونگذاری هستیم  در  موازین شرعی 
و براساس قانون اساسی باید قوانین و 
اسلامی  موازین  براساس  ما  مقررات 
باشد. ضروری است بررسی شود که در 
چارچوب اسلامی چقدر در این حوزه 
دستمان باز است، لذا بررسی های فقهی 

نیاز است.
وی ادامه داد: فقها برای برون رفت از 
برخی مشکلات ناشی از سن تکلیف 
شرعی به عنوان معیار سن بلوغ نظرات 
متعددی مطرح کرده اند؛ برخی معتقد به 
تفکیک سن بلوغ شرعی از سن سایر 
تکالیف هستند، مثل اینکه سن مربوط 
بحث  به  ارتباطی  شرعی  تکلیف  به 
سن افتتاح حساب بانکی یا خدمت در 
مشاغل دولتی ندارد و در این زمینه در 
فقها  از  برخی  داریم.  تفکیک  قوانین 
نیز می پذیرند که می توان سن تکلیف 
شرعی را از سن سایر بلوغ ها تفکیک 

کرد.

آیا  که  سوال  این  طرح  با  کاظمی 
بلوغ  سن  از  را  ازدواج  سن  می توان 
نظرات  افزود:  کرد،  تفکیک  شرعی 
برخی  و  است  متفاوت  زمینه  این  در 
موافق و برخی مخالفند. همچنین نظر 
براینکه در  مبنی  دارد؛  دیگری وجود 
مسائل فقهی، فقها در بیان حکم هستند 
و تشخیص امر با کار شناسان است به 
عنوان مثال فقها می گویند؛ وقتی فرد به 
سن بلوغ شرعی می رسد، باید تکلیف 
شرعی را انجام دهد اما تعیین اینکه فرد 
در چه سنی به بلوغ شرعی می رسد با 
کار شناس است. در بحث بلوغ مربوط 
است  به همین  صورت  نیز  ازدواج  به 
یعنی بلوغ مربوط به ازدواج باید توسط 
شود.  اصلاح  و  مشخص  کار شناسان 
ما باید روان شناسان و جامعه شناسان را 
جمع کنیم و سن بلوغ افراد را با نظر آنان 
مشخص کنیم، لذا این بحث حقوقی و 

فقهی صرف نیست.
قوه  مترجمان  و  اسناد  امور  مدیرکل 
قضاییه با یادآوری اینکه ما متعهد به 
برخی اسناد بین المللی هستیم و طبق یک 
قاعده اسلامی باید اوفو بالعهود و بالعقود 
کرده و به معاهد ه ای که پیوسته ایم عمل 
کنیم، اظهار کرد: در کنوانسیون حقوق 
کودک که به آن پیوسته ایم از اقداماتی 
آسیب  کودکان  به  است  ممکن  که 
برساند؛ منع شده ایم و نیز از تبعیض که 
در قانون اساسی نیز به هر دو مورد اشاره 

شده است.

مدیرکل ثبت فارس در شورای اداری ثبت این استان: 

پرسنل در دو ماه آتی تلاششان را بیشتر کنند

حرکت نمادین جهت حمایت از بختگان

سرکنسول ایران در هند خبر داد؛
نرگس کلباسی در انتظار دادگاه تجدید نظر

دادستان کل کشور:
اختلاف بین دولت و قوه قضاییه حل می شود

یک مقام مسئول در قوه قضاییه: 
بلوغ جنسی برای ازدواج کافی نیست

چگونه یک پسر 15 ساله می تواند هزینه خانواده را بپردازد؟ 

رئیس اتحادیه چلوکباب و چلوخورشت 
گفت: می گویند که اگر مانع فعالیت 
زنان دستفروشی شویم که غذا عرضه 
برای  می کنند ممکن است زمینه را 
کارهایی خلاف عرف فراهم کنیم، این 
توجیه درستی نیست و نباید با این کار 

با جان مردم بازی کرد. 
ناصر حسینی-رئیس اتحادیه چلوکباب 
با  گفت وگو  در  چلوخورشت-  و 
خبرنگار اقتصادی ایلنا، در پاسخ به این 
پرسش که چرا در نقاط مختلف شهر 
نرخ های متفاوتی برای غذا وجود دارد، 
مهم ترین  غذا  بحث  در  داشت:  بیان 
مساله کیفیت مواد اولیه است و پس از 
آن محیط کار و کارگری که این کار 
را انجام می دهد مهم است، مساله این 
است که مواد اولیه در بازار گران است 
و از ابتدای سال به دفعات شاهد افزایش 
قیمت برنج، گوشت و مرغ هستیم که 
این مساله کار واحدهای عرضه کننده 

غذا را تحت تاثیر قرارداده است.
او افزود: در حال حاضر هر کیلوگرم 
تومان  هزار   14 تا   13 ایرانی  برنج 
تومان  هزار   4 هندی  برنج  اما  است؛ 
است بنابراین انتخاب مواد اولیه برای 
واحدهای عرضه کننده سخت است و 

در نتیجه وقتی مواد اولیه مطلوب نباشد 
نتیجه کار  نیز مناسب نخواهد بود.

افزایش  به  اشاره  با  ادامه  در  حسینی 
داشت:  بیان  گوساله  گوشت  قیمت 
نرخ هر کیلوگرم این محصول 35 هزار 
تومان است؛ اما در برخی نقاط شهر نرخ 
مشخص  و  است  تومان  هزار  آن 10 
نیست این گوشت با چه کیفیتی عرضه 
می شود و در نتیجه در نقاطی از شهر 
شاهد عرضه هر پرس کوبیده به قیمت 
5 هزار تومان و یا حتی دو هزار تومان 

هستیم.
او افزود: برخی با مراجعه به واحدهای 
فروش درخواست تمیز کردن و قطعه 
قطعه کردن مرغ را دارند و مغازه دار 
این کار را انجام می دهد؛ این واحدها 
نگه  را  مرغ  های  اضافه  یا  و  پوست 
پخت  واحدهای  برخی  به  و  می دارند 
غذا می فروشند. این واحدهای متخلف 
مخلوط  دیگری  مواد  با  را  مواد  این 
دهند.  می  مشتری  تحویل  و  کرده 
این ها مواد تشکیل دهنده همان غذای 
3 هزار تومانی است. باید غذاهای ارزان 
متوجه شوند  تا  آنالیز کرد  را  قیمت 
معده  و  روده  برای  را  ضررهایی  چه 

مصرف کننده به دنبال دارد.

با  گفت وگو  در  واعظی  محمود 
خبرنگار ایلنا از رودسر با بیان اینکه 
اینترنت واقعیتی است  پایین  سرعت 
که وجود دارد، اظهار کرد: در ابتدای 
دولت ۳،۵ میلیون کاربر اینترنت در 
به  تعداد  این  امروز  داشتیم که  ایران 

حدود ۳۸ میلیون نفر رسیده است.
از  مهمتر  اینکه  به  اشاره  با  واعظی 
شهرها  در  اینترنت  شبکه  پوشش 
شبکه  از  برداری  بهره  روستاها،  و 
با  کرد:  اظهار  است،  اطلاعات  ملی 
خدمات  شبکه  این  از  بهره برداری 

مختلفی به مردم ارائه خواهد شد.
بالای  کاربرد  تشریح  در  واعظی 
خاطر  روستاها  توسعه  برای  اینترنت 
با  می توانند  کشاورزان  کرد:  نشان 

به  مجازی  بازارهای  از  بهره گیری 
فروش محصولات و حذف واسطه ها 

بپردازند.
وی با اشاره به وضعیت پنهای باند در 
کشور اظهار کرد: پهنای باند اینترنت 
به  ثانیه  بر  گیگابیت  از ۶۲۴  کشور 
ثانیه  بر  گیگابیت  ۴هزار  از  بیش 
پیدا کرده و در حال حاضر  افزایش 
حال  در  کشور  در  بزرگ  پروژه   ۳
اجرا است و تا پایان سال پهنای باند 
به حدود ۱۰ هزار گیگابیت بر ثانیه 

خواهد رسید.
واعظی ابراز امیداوری کرد در آینده 
کاربران  های  نیازمندی  نزدیک 
برطرف شده و خدمات با سرعت بهتر 

و قیمت کمتر ارائه می شود.

رئیس اتحادیه چلوکباب و چلوخورشت مطرح کرد؛ 
مواد اولیه کوبیده 2 هزار تومانی پوست مرغ است

وزیر ارتباطات خبر داد؛ 
پهنای باند اینترنت به ۱۰ هزار گیگابیت بر ثانیه 

خواهد رسید

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید 


